
Protokół Nr LXV/2024

z sesji Rady Miejskiej w Żarowie

w dniu 30 stycznia 2024 roku

Rozpoczęcie: godz. 14:00

Zakończenie: godz. 15:10

Ad. I. Otwarcie sesji:

Przewodniczący  Rady  Pan  Roman  Konieczny otworzył  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie

wypowiadając  formułę:  „Otwieram LXV sesję  Rady Miejskiej  w Żarowie”.  Przywitał  wszystkich

zebranych, a następnie stwierdził kworum i prawomocność obrad na podstawie listy obecności, która

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 1

Na liczbę 15 radnych w sesji Rady Miejskiej w Żarowie uczestniczyło 13 radnych, co stanowi kworum

do podejmowania uchwał, opinii i wniosków.

Nieobecni:

1. r. Mariusz Borowiec,

2. r. Norbert Gałązka.

W sesji  uczestniczyli  Burmistrz Miasta Żarów Leszek Michalak,  Zastępca Burmistrza Przemysław

Sikora,  Sekretarz Gminy Sylwia Pawlik,  Skarbnik Gminy Renata Dawlewicz oraz Prezes Zakładu

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Żarowie Grzegorz Osiecki.

Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

Ad. II. Przedstawienie porządku obrad:

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  porządek  obrad  otrzymali  radni  w  materiałach  na  sesje.

Przedmiotowy porządek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    Załącznik nr 2

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie.

Pytań  do  porządku  obrad  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  przedmiotowy

porządek obrad został przyjęty bez zmian i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

Pkt 1.  wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2024 rok.  Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 3

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję,  powiedział,  że projekt uchwały był omawiany podczas

komisji i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz  Leszek  Michalak powiedział,  jeżeli  chodzi  o  remont  ulicy  Hutniczej,  jest  to

przedsięwzięcie, na które pozyskaliśmy 275.929 zł dofinansowania, w budżecie zwiększamy kwotę po

przetargu,  potrzebujemy 500 000 zł  oraz 12 000 na nadzór.  Kolejną inwestycją  jest  remont ulicy

Słowiańskiej,  wymiana nawierzchni,  wymiana chodników, wymiana tego wszystkiego,  co stanowi

podbudowę w niezbędnych miejscach. Przy ulicy Słowiańskiej dofinansowanie, które otrzymaliśmy to



jest  353.475  zł.  Koszt  inwestycji  po  przetargu  to  jest  537.000  zł  oraz  13000  zł.  W  projekcie

zmniejszamy o 13 000 zł kwotę przeznaczoną na tę inwestycję. Kolejną jest budowa dróg gminnych

ulica Wierzbowa, Bukowa i Jodłowa. To jest zadanie w 95% dofinansowane kwotą 3.600.000 zł, przy

całkowitej wartości 3.795.184,60 zł. Przenosimy kwotę niezrealizowaną w wydatkach roku ubiegłego,

czyli  przenosimy 1.420.184,60 zł.  Kolejną inwestycją  jest  budowa dróg dojazdowych do gruntów

rolnych.  Zwiększamy  wartość  o  50.000  zł.  Jest  to  przeznaczone  na  dokumentację  nowych,

projektowanych dróg transportu rolnego. Podnosimy kwotę z 550.000 na 600.000 zł, zwiększając o

50.000 zł  oraz  wprowadzamy 20.000 zł  z  przeznaczeniem na wykonanie monitoringu przy  Placu

Wolności oraz zakup rejestratora i nadajników do monitoringu i montaż ich na budynku ŻOK. Na

Placu Wolności są zamontowane kamery, kończymy pracę związaną z rejestratorem i nadajnikami. 

Z-ca  Burmistrza  Przemysław  Sikora dodał,  że  trwają  prace  na  ulicy  Stumetrówka  i

Cembrowskiego,  układana  jest  kostka.  Trwają  prace  na  ul.  Księżnej  Jadwigi  teraz  jest  kopana

kanalizacja,  są  głębokie  wykopy.  Budujemy  bezpieczne  przejścia  dla  pieszych  przy  Szkole

Podstawowej na ulicy Piastowskiej, wykonywana jest zatoka. Rozpoczęły się również prace na ulicy

Słowiańskiej,  rozebrana  jest  kostka  chodnikowa,  tam  będzie  poprawiany  i  budowany  od  nowa

chodnik oraz podbudowa i nawierzchnia w stronę Kalna. Jesteśmy w trakcie rozpoczęcia prac na ulicy

Hutniczej i czekamy, aż wejdzie firma na ulice Polną i Szkolną w Łażanach. To są te najważniejsze

inwestycje. Dodatkowo w Imbramowicach na dniach powinny wejść firmy wykonawcze. Jak pogoda

pozwoli,  to  wykonamy  elewację  Szkoły  Podstawowej  w  Imbramowicach  i  montaż  paneli

fotowoltaicznych, czyli dokończymy drugi etap termomodernizacji Szkoły.

Pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinię

Komisję ds. Budżetu i Gospodarki.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Maria Tomaszewska powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2024 rok, została przyjęta.

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                                  Załącznik nr 4

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  budżecie  gminy  Żarów  na  2024  rok

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                                                                     Załącznik nr 5

Uchwała nr LXV/498/2024

Pkt  2.  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Żarów.  Przedmiotowy  projekt  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 6

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  i  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do  przedmiotowego

projektu uchwały?



Pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął dyskusję

i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Maria Tomaszewska powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Żarów,  została  przyjęta.  Głosowanie  imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 7

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żarów stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 8

Uchwała nr LXV/499/2024

Pkt  3.  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  Domowej  oraz  Ochrony  Osób

Doznających  Przemocy  Domowej  w  Gminie  Żarów  na  lata  2024-2025.  Przedmiotowy  projekt

uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 9

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję,  powiedział,  że projekt uchwały był omawiany podczas

komisji i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Radna  Joanna  Kaczorowska powiedziała,  że  jest  to  bardzo  trudny  problem  i  poprosiła  pana

Burmistrza o więcej informacji na ten temat, aby ten program trafił do naszych mieszkańców.

Przewodniczący Rady powiedział,  że  trzeba  pamiętać,  że ten  program funkcjonuje,  w tej  chwili

chodzi głównie o zasadę nazewnictwa, dlatego jest też zmieniony i skrócony do 2025 roku.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że przy wczorajszej dyskusji z panią z Ośrodka Pomocy

Społecznej, po raz kolejny zagłębiliśmy się w problem przemocy w rodzinie. Ważne jest, żeby każda

osoba, która zetknie się z jakąkolwiek formą przemocy, wiedziała, że jesteśmy gotowi, że udzielamy

tej  pomocy,  że  mamy wyspecjalizowane  osoby,  bo  to  jest  Gminne  Centrum,  Policja,  pedagodzy,

psycholodzy,  dyrektorzy szkół,  czyli  zespół,  który natychmiast  podejmuje działania adekwatne do

sytuacji. Niejednokrotnie w Polsce słyszymy po fakcie tragicznym, bolesnym, wszyscy zaczynają się

zastanawiać, co można było jeszcze zrobić? Przede wszystkim działając zgodnie z prawem. Otworzyć

swoje  serca,  swoje  umysły  i  swoje  widzenie  problemu i  nie  bać  się,  że  kogoś  się  przypadkiem

skrzywdzi.  Kiedy  było  szkolenie,  przytoczyłem  przykład  bardzo  ważny  i  charakterystyczny.  W

trakcie,  kiedy  za  drzwiami  jeden  z  sąsiadów  usłyszał  krzyki  dziecka  regularnie,  codziennie

powtarzające się powiadomił Policję, przyjechała, zadzwoniła do drzwi, otworzono te drzwi. Okazało

się,  że  jest  tam dziewczynka,  która  przechodzi  bardzo  trudną  i  ciężką  rehabilitację.  Dziecko  tak

reaguje na prowadzoną rehabilitację. W pierwszej chwili rodzice byli zbulwersowani, natomiast kiedy

odjechała Policja po południu, ojciec dziewczynki podszedł do sąsiada, podziękował mu, że potrafił



zareagować. Naprawdę nie bójmy się zareagować, nawet wtedy, kiedy nie jesteśmy pewni, czy to zło

się dzieje, bo lepiej zadziałać profilaktycznie. Nie zawsze ta druga osoba przyjdzie podziękować, ale

ten ojciec w tej konkretnej sytuacji  zrobił to, co najważniejsze dostrzegł dobrą wolę,  inicjatywę i

niezbędne działanie swojego sąsiada. Wiedzmy, że tak jest, że to się zdarza, ale reagujmy.

Przewodniczący Rady dodał, że jeżeli ktoś doświadcza przemocy w rodzinie, to Ośrodek Pomocy

Społecznej  służy  pomocą.  Ma  do  dyspozycji  terapeutów,  psychologów  czy  też  radcę  prawnego.

Zawsze można się do Ośrodka Pomocy udać, ustalić datę spotkania i dana osoba będzie ze specjalistą

skonsultowana. 

Radny Robert Kaśków podziękował za te słowa, bo naprawdę zabrzmiały mocarnie i dobrze. Gmina

zawsze stała po stronie słabszych i pokrzywdzonych. Teraz wybrzmiało to szczególnie mocno. Tego

typu sygnały są niezwykle ważne i pomocne.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o

opinię Komisję ds. Oświaty i Pomocy Społecznej.

W imieniu Przewodniczącego Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej głos zabrała radna Iwona

Nieradka, która powiedziała, że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  Domowej  oraz  Ochrony  Osób

Doznających Przemocy Domowej w Gminie Żarów na lata 2024-2025, została podjęta. Głosowanie

imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 10

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Żarów na lata 2024-2025,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Załącznik nr 11

Uchwała nr LXV/500/2024

Pkt 4. zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Żarowie Spółka z o.o.

na  lata  2021-2024. Przedmiotowy  projekt  uchwały  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu.

Załącznik nr 12

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję,  powiedział,  że projekt uchwały był omawiany podczas

komisji i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz  Leszek Michalak powiedział,  że  tym projektem uchwały  włączamy się  w  proces,  w

którym po raz kolejny pan Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji zwracał się do Wód Polskich o

bezpieczeństwo dla Spółki, bezpieczeństwo finansowe, a wraz ze Spółką bezpieczeństwo dla naszych

mieszkańców. Projekt od strony technicznej wiele nie zmienia, bo wykreślamy rzeczy zrealizowane.



Jest  to  projekt  inwestycyjny na 3 lata.  Ten rok jest  ostatnim,  ale  najważniejsze jest  dostrzeżenie,

dlaczego to robimy. Robimy to, włączając się w całą procedurę i w cały proces starania się przez

Spółkę o nowe taryfy, bezpieczne dla naszych mieszkańców, poprzez bezpieczeństwo Spółki.

Radny Tadeusz Pudlik powiedział, że przeczytał opinię Wód Polskich, łącznie z uzasadnieniem i nie

wiadomo o co tu chodzi. Z jednej strony nam wolno, z drugiej strony nam się zakazuje, ale jeżeli

opieramy  się  na  dyrektywie  jeszcze  EWG  z  1991  roku,  to  gdzie  są  ci  ludzie,  którzy  powinni

ustanawiać prawa, które powinny być dostosowane do obecnego czasu. Kiedyś to gmina decydowała

o cenach wody, a teraz ktoś z Legnicy czy z Wrocławia, który nie ma pojęcia co u nas się dzieje i on

nam będzie dyktował warunki. Czy my mamy podnieść? Czy my mamy nie podnieść? Czy u nas jest

dobra  struktura  kanalizacyjna  czy  ściekowa?  Oni  o  tym  nie  wiedzą.  Byłem  zniesmaczony  tym

pismem, które zostało wystosowane do nas. 

Pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc  Przewodniczący Rady zapytał o opinię

komisje.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Maria Tomaszewska powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zatwierdzenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Żarowie Spółka z o.o.

na lata 2021-2024, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 13

Przedmiotowa uchwała w sprawie zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń

wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  będących  w  posiadaniu  Zakładu  Wodociągów  i

Kanalizacji w Żarowie Spółka z o.o. na lata 2021-2024, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 14

Uchwała nr LXV/501/2024

Ad. IV. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta Żarów.

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, tj. do sprawozdania

z pracy Burmistrza Miasta Żarów. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik Nr 15

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że otrzymaliśmy dokumenty dotyczące SIM-u Sudety, czyli

naszej  Społecznej  Inicjatywie  Mieszkaniowej.  Spółka  uzyskała  pozwolenie  na  budowę  na  blok.

Rozpoczęliśmy  procedurę  naboru  wniosków.  Na  dzień  dzisiejszy  mamy  2/3  chętnych  na  objęcie



mieszkań w budynku. Planujemy do 29 marca zgromadzić komplet chętnych. Komisja mieszkaniowa

swoją  pracę  będzie  musiała  wykonać.  Na  podstawie  kompletu  chętnych  SIM będzie  podpisywał

umowy wstępne i występował o kolejne dotacje do Krajowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa. 

Radny Tadeusz Pudlik odniósł się do słów Pana Burmistrza i powiedział, że 15 października były

wybory i nowa władza przygląda się tworzonym SIM-om. Już wiadomo, że powstało 40 parę SIM-ów

na terenie naszego kraju, gdzie wybudowano dosłownie 1 budynek. Prawdopodobnie tak jak wszędzie

będzie zmiana zarządu, prezesów i to prawdopodobnie znów przedłuży się o jakiś czas. Czekamy na

to, żeby zaczęła się budowa, a to się przedłuży, prawdopodobnie jeszcze przynajmniej o pół roku.

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że w Krajowych Zasobach Nieruchomości, czyli organie

nadrzędnym dla SIM-u Sudety jest w tej chwili odwołany prezes. Jest tam zmiana na stanowisku, jest

prowadzony audyt. W ślad za tym audytem nasz SIM Sudety dostał zalecenie o przeprowadzeniu

dodatkowego głosowania w ramach Walnego Zgromadzenia. Realizujemy to w tej chwili i to jest też

dobra informacja, bo to nie jest kwestionowanie tych rzeczy, które są wykonane, czy też docelowej

drogi do wybudowania budynku. Zalecenia są, realizujemy w ramach gminy SIM-u Sudety. Wynik

audytów w Krajowych Zasobach Nieruchomości bez wątpienia będzie miał wpływ na funkcjonowanie

samych SIM-ów, gdyż jest to jednostka nadrzędna. 

Radna Joanna Kaczorowska zapytała o trwające prace przygotowawcze mające na celu wyłonienie

wykonawcy na zadanie obejmujące budowę obwodnicy Pożarzysko. To jest  etap,  gdzie będziemy

kładli asfalt na części, która jest utwardzona.

Burmistrz  Leszek  Michalak odpowiedział,  że  ten  etap  realizacji,  na  który  w  tej  chwili

przygotowujemy przetarg, mamy zapewnione 100% finansowania. Jest to odcinek łączący dwie drogi

powiatowe.  Droga powiatowa,  która prowadzi  do Pożarzyska  ma pełną nośność,  potem jest  nasz

odcinek,  potem  jest  odcinek  łączący  drogę  powiatową  świdnicką  i  wrocławską.  Jest  podpisane

porozumienie,  dotyczące  realizacji.  Powiat  miał  możliwość  złożenia  wniosku  i  otrzymania

dofinansowania  na  to  zadanie.  Pan  Starosta  podjął  inną  decyzję.  Pomimo  tego,  że  razem

uczestniczyliśmy  w  obradach  zarządu  powiatu  wrocławskiego,  wszystko  zostało  uzgodnione.

Dokumentację w całości finansuje kopalnia, również dla powiatu. W naszym przypadku też 100%

kopalnia  sfinansowała  w  przebiegu,  aż  do  samych  Imbramowic.  W trakcie  wizyty  w  Kancelarii

Prezesa Rady Ministrów, dostaliśmy zapewnienie o przeznaczeniu nie tylko dla nas kwot dotacji, ale

również dla powiatu. Pan Starosta podjął decyzję o nieskorzystaniu. Nie chcę analizować tej decyzji.

Żywię głębokie przekonanie, że po zrealizowaniu naszej przynajmniej część transportu będzie mogła

być tamtędy uruchomiona, żeby odciążyć mieszkańców, bo dla mnie najważniejsi są mieszkańcy. Jak

pan  Starosta  ma  życzenie  co  roku  wydawać  kilkaset  tysięcy  na  remont  zniszczonej  drogi

nieprzygotowanej do tego, to jest jego sprawa. To jest decyzja niezrozumiała, z którą się nie zgadzam

i którą panu Staroście  też prosto w oczy niejednokrotnie  już powiedziałem. Mając przygotowane



pieniądze, nie sięgną po nie. 

Radna Joanna Kaczorowska  zapytała,  jak czasowo jest  przewidziane rozstrzygnięcie przetargu i

wykonanie, czy mamy jakieś ramy czasowe?

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora odpowiedział, że nasz odcinek będzie zrobiony w tym roku.

Burmistrz Leszek Michalak dopowiedział, że będzie w pełni dostosowany, dopuszczony do ruchu na

pojazdów osobowych, lekkich, ciężarowych.

Radna  Anna  Żurek  zapytała  odnośnie  remontu  chodnika  na  ulicy  Łokietka,  bo  większa  część

chodnika  została  wykonana,  za  co  podziękowała  w  imieniu  mieszkańców  korzystających  z  tego

chodnika,co z tą mniejszą częścią jeszcze niewykonaną? 

Z-ca  Burmistrza  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  w  chwili  obecnej  jesteśmy  w  trakcie

rozliczania pierwszej części chodnika ze Spółdzielnią Mieszkaniową w Świebodzicach i jesteśmy już

po rozmowach, że podpiszemy porozumienie w tym roku, żeby zrealizować drugą część. Zależy nam,

żeby to było jak najszybciej, żeby mieszkańcy nie odczuli tego długiego przestoju. Wszystko zależy

od tego, jak Spółdzielnia do tego porozumienia się ustosunkuje. Mam nadzieję, że zrobimy to jak

najszybciej. 

Radny Tadeusz Pudlik  zapytał odnośnie drogi na odcinku Łażany - Przyłęgów, czy zostanie ona

oznakowana, przynajmniej te pasy zewnętrzne, bo ciężko się jedzie, jeżeli jest szaro, a tam nie ma

pasów i można wpaść do rowu. 

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że na to zwrócił uwagę, szare pobocze powoduje, że jest

to widoczne, ale powinno się malować przynajmniej pół roku po wykonaniu drogi. Więc na pewno

patrząc od strony technologii, nie prędzej niż wiosną te pasy winny być pomalowane, ale spytamy o to

Służby Drogowej, jakie mają szczegółowe plany w tym zakresie. 

Więcej pytań do przedmiotowego sprawozdania nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do

następnego punktu porządku obrad.

Ad. V.  Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  są  przedkładane  do

Przewodniczącego Rady na piśmie oraz umieszczane na BIP i poprosił o ich składanie. Interpelacje

złożył radny Tadeusz Pudlik i radny Piotr Zadrożny.

Przewodniczący Rady powiedział, że:

1. 24  stycznia  od  Wojewody  Dolnośląskiego  wpłynęło  rozstrzygnięcie  nadzorcze  stwierdzające

nieważność § 4 Uchwały nr LIV/491/2023 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 28 grudnia 2023r. w

sprawie  określenia  szczegółowych  warunków  sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  na  rzecz  ich

użytkowników  wieczystych  oraz  udzielenia  bonifikat  od  cen  nieruchomości  gruntowych

sprzedawanych osobom fizycznym. W toku badania legalności uchwały Wojewoda stwierdził podjęcie



§  4  tej  uchwały  z  istotnym naruszeniem art.  198 i  ust.  1.  w związku  z  art.  70  ust.  2  ustawy o

gospodarce  nieruchomościami,  polegającym na  ustanowieniu  przepisu  poza  zakresem kompetencji

organu stanowiącego. 

2.  23 stycznia Burmistrz przekazał sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na

poszczególne stopnie awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę. Sprawozdanie to

zostało przekazane do komisji budżetu oraz do komisji oświaty, celem zapoznania się. 

3.  30 kwietnia upływa kadencja i  radni  będą musieli złożyć dwukrotnie  oświadczenia majątkowe.

Pierwsze na 2 miesiące przed przed zakończeniem kadencji, czyli do 29 lutego, według stanu na dzień

jego sporządzenia.  Oświadczenia  majątkowe  radni  składają  do  Przewodniczącego  Rady.  Drugie

oświadczenie trzeba będzie złożyć do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku. 

4.  Wpłynęło pismo od Prezydenta Miasta Wałbrzych pana Romana Szełemeja, dotyczące prac nad

planem zrównoważonej mobilności miejskiej wałbrzyskiego obszaru funkcjonalnego. Ten plan będzie

konstruowany i  pan  prezydent  zwraca  się  do  radnych  o  czynne  uczestnictwo w planowaniu  tego

przedsięwzięcia. Podane są strony internetowe, z których można skorzystać. 

Radna Zuzanna Urbanik powiedziała, że była na spotkaniu, które organizowane było na początku

stycznia. Brzmi to bardzo owocnie i powinniśmy jako nasz rejon, nasi radni w tym uczestniczyć. Osób

zainteresowanych jest  bardzo dużo, więc nasze uwagi na pewno będą bardzo cenne,  w związku z

budową ścieżek  rowerowych,  a  zwłaszcza  transportu  publicznego.  Panowie  Burmistrzowie  o  tym

wiedzą, bo rozmawialiśmy na ten temat i jest to bardzo cenna informacja. 

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora  powiedział,  że  pismo dotyczy spotkań,  które odbyły się  w

Wałbrzychu na początku stycznia. Na naszych stronach była informacja  dla mieszkańców, że takie

spotkanie jest, radna Zuzana Urbanik była na tym spotkaniu. My, jako urząd mieliśmy dzień później i

też uczestniczyliśmy w tym spotkaniu. 

Radny Waldemar Ganczarek poinformował, że 24 stycznia o godzinie 12.00 do 14.00 odbył się

protest  rolników w naszej  gminie.  Zachodniopomorska  Rada  Wojewódzka  Solidarności  Rolników

Indywidualnych zainicjowała akcję ogólnopolskiego protestu rolników na dzień 24 stycznia. Protest

organizowany był w związku z tragiczną sytuacją w polskim rolnictwie, brakiem skupu produktów,

brakiem opłacalności, brakiem wypłat, dopłat bezpośrednich, spadkiem cen skupu mleka oraz dalszą

liberalizacją przez Unię Europejską handlu z Ukrainą. Ogólny protest był przeciwko warunkowości,

ugorowaniu  i  ekoschematu.  Radny podkreślił,  że  z  naszej  gminy był  Pan Burmistrz  Sikora i  Pan

Burmistrz Michalak. Było 35 rolników ciągnikami i 4 rolników samochodami oflagowanymi. Byliśmy

na trasie  z  Kostomłot  do Osieka.  Przez  dwie  godziny jeździliśmy dookoła.  Rozumiem, że to  jest



uciążliwe, ale nie ma innych możliwości, żeby rolnik zaprotestował. Tym bardziej, że te protesty nie

dotyczą tylko Polski, są w tej chwili w całej Europie. Wszystkich ciągników na tej trasie było około

150 i 30 samochodów osobowych.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że niezależnie jak kto podchodzi do rolnictwa, powinniśmy

sobie zdać sprawę, że nie ma firmy, która produkując poniżej kosztów, na dłuższą metę się utrzyma.

Jeżeli mówimy o rolnictwie jako gałęzi produkcji,  ta zasada powinna bezwzględnie obowiązywać.

Wiemy, że to jest wrażliwa produkcja, bo to jest jedzenie, to jest materiał, który się psuje, niszczeje,

nie  może  leżeć  w nieskończoność  na  magazynie.  Myślę,  że  trzeba  w ten  sposób  często  spojrzeć

normalna gra ekonomiczna, która powinna funkcjonować w rolnictwie, a wiemy, że jest uzależniona

od decyzji różnych polityków, krajowych, zagranicznych. Możemy się w różny sposób przyglądać tym

decyzjom, ale nie możemy nigdy zapominać, w jakim stopniu dotyka to naszych rolników. 

Radny Waldemar Ganczarek podziękował wszystkim protestującym rolnikom, a szczególnie panu

Markowi Ficie za zaangażowanie,  organizację, uzgodnienia z Policją,  ze wszystkimi służbami,  tak

żeby to było zgodnie z prawem. 

Radna Zuzanna Urbanik powiedziała na temat fundacji Słonie na Balkonie, która pomaga dzieciom

uporać się z depresją, ponieważ jak wskazują statystyki jest coraz więcej przypadków samobójstw

wśród  dzieci  i  to  już  w grupie  wiekowej  7  -  12  lat  oraz  powyżej.  Fundacja  chce  zorganizować

ogólnopolską akcję,  uświadamiającą społeczeństwo, jak poważny jest  problem. Fundacja prowadzi

świetlice socjoterapeutyczne, posiada dostęp do profesjonalnej pomocy dla dzieci, które mają depresję,

samookaleczają się oraz zespół stresu pourazowego. Radna poprosiła Pana Burmistrza, aby przyłączył

się  do  tej  akcji.  Fundacja  chce  na  dzień  23  lutego  ogłosić  Światowy  Dzień  Walki  z  Depresją  i

chciałaby w tym dniu zrobić jednodniową, symboliczną żałobę, ponieważ w roku 2021 aż 51 dzieci

odebrało sobie życie w wieku 7 - 12 lat, są to przerażające statystyki. A tak naprawdę akcja nic nie

kosztuje, a jest symbolem tego, że myślimy o tych dzieciach, o tej walce z depresją. W dzisiejszych

czasach życie nie jest zbyt łatwe, brakuje zrozumienia, wszędzie jest facebook, istagramy, życie, które

tak naprawdę nie jest prawdziwe. 

Radny Tadeusz Pudlik przekazał interpelacje i odczytał je. Poprosił o nadanie numeru ewidencyjnego

na nowo wybudowanym budynku na stadionie miejskim w Żarowie przy ulicy Zamkowej. Zwrócił się

z  prośbą  o  zamontowanie  lamp  oświetleniowych  przy  przejściu  z  ulicy  Piastowskiej  w  kierunku

cmentarza. Radny poprosił o ponowne pomalowanie pasów na przejściu dla pieszych na skrzyżowaniu

ulicy Piastowskiej z ulicą Armii Krajowej. Poprosił o zamontowanie tablicy z nazwą ulicy Bolesława

Chrobrego, na początku ulicy, od strony Piotrowic w kierunku osiedla. Mieszkańcy ulicy Kazimierza

Wielkiego  pytają,  kiedy  zostanie  wybudowany  parking  przy  ich  ulicy?  Jakie  są  dzieje  tablicy



informacyjnej przy zjeździe z ronda, jadąc z Łażan w kierunku Żarowa, zdemontowanej przez Służbę

Drogową ze Świdnicy już w 2019 roku. 

Radny Roman Konieczny zapytał na jakim etapie jest budowa drogi w Mrowinach na ulicy Bocznej?

Wie,  że  jest  dofinansowanie  pozyskane  w  wysokości  156  000  zł.  Wie,  że  miało  być  to  zadanie

rozpoczęte w roku 2023. Chciałby się dowiedzieć, żeby mógł przekazać mieszkańcom, co z tą drogą?

Jak  to  wygląda  na  ten  czas?  Radny  poinformował,  że  na  ulicy  Bocznej  zamiast  tabliczki,  która

powinna  być  nazwa ulica  Boczna,  jest  wpisana  ulica  Kwiatowa.  To  nie  jest  ulica  Kwiatowa,  bo

Kwiatowa jest dalej i w tym momencie mieszkańcy mają kłopot z otrzymywaniem przesyłek i proszą o

wymianę tabliczki, ewentualnie może być tam druga tabliczka z nazwą ulicy Kwiatowej.

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora odpowiedział, że ulica Boczna będzie wykonywana na wiosnę,

teraz będzie ogłoszony przetarg i w pierwszym półroczu powinny być prace zakończone. Jeżeli chodzi

o znak ulicę Kwiatową, to przy okazji remontu tej drogi ta tabliczka zostanie wykonana. Budynek

szatni sportowej ma adres Sportowa 18, jest już nadany. 

Radna Joanna Kaczorowska powiedziała, że na jutro ma być zwołany przegląd gwarancyjny, jeżeli

chodzi o drogę na ulicy Rybackiej, zgłaszała, że są tam nierówności. Tam, jak była ta droga robiona,

umawialiśmy się na zrobienie odwodnienia, bo to odwodnienie tam nie funkcjonuje, a teraz jest okres

zimowy,  to  już kompletnie  nie  ma tam możliwości  odpływu tej  wody. Radna poprosiła,  aby przy

przeglądzie gwarancyjnym zwrócić na to uwagę.

Radna Barbara Zatoń zapytała o rondo w Mielęcinie, na jakim to jest etapie.

Burmistrz  Leszek  Michalak  odpowiedział,  że  otrzymał  informację od  pani  dyrektor  Generalnej

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oddział Wrocławski, że uzyskała zgodę na zwiększenie kosztu

budowy z zakładanej wcześniej kwoty 14 000 000 zł do kwoty 16 000 000 zł. Wystąpiła oficjalnie,

zgodnie z procedurami o wyrażenie zgody przez ministerstwo na rozpisanie przetargu.  W tej chwili

oczekuje na zgodę i będzie ruszać z przetargiem, wykonawstwem.  Czekamy jeszcze na  formalny

podpis. 

Radna Barbara Zatoń zapytała o budowę kanalizacji w Mikoszowej i Przyłęgowie.

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, jeśli chodzi o budowę kanalizacji na terenach wiejskich,

to musimy pamiętać o tym, co jest przed nami, czyli zgodnie z wytycznymi do lipca będziemy musieli

zinwentaryzować stan wszystkich nieruchomości w zakresie odbioru ścieków, celem doprowadzenia

do zgodności z prawem. Problem może być w tych budynkach, które mają nieprawidłowo, bądź w

jakiś nie do końca formalny sposób odprowadzanie ścieków w terenach nieskanalizowanych. Jeśli

chodzi  o  budowę  kanalizacji,  zasady  unijne  są  takie,  że  przelicza  się  długość  rury  na  ilość

mieszkańców.  W  tej  chwili  w  Mikoszowej  i  w  Przyłęgowie  jest  możliwe  złożenie  wniosku.

Sprawdzimy, kiedy będzie najbliższy termin naboru i  czy będzie możliwe w systemie zaprojektuj,



wybuduj, bo to byłby najdogodniejszy system dla nas, gdyż złożylibyśmy wniosek całościowy, bez

konieczności wcześniejszego wykładania pieniędzy na wykonanie dokumentacji. Jak już coś będziemy

wiedzieli, to przekażemy. 

Radna Barbara Zatoń podziękowała w imieniu mieszkańców za drogę w Mielęcinie.

Burmistrz  Leszek  Michalak powiedział,  że  realizując  jedną  drogę  wykonaliśmy  dwie  drogi  w

Mielęcinie. Rzadko, ale czasem tak się udaje. Wykonawca przygotował większą ilość asfaltu i szkoda

było, żeby tego nie zużył. 

Radny Piotr Zadrożny zapytał  odnośnie  ogródków działkowych,  ponieważ do końca  2024 roku

gminy muszą ustalić tzw. Plany Ogólne w ramach reformy przepisów dotyczących zagospodarowania

przestrzennego. Pojawiły się obawy, że może to doprowadzić do likwidacji ogródków działkowych.

Czy na terenie Żarowa nie będzie żadnej likwidacji?

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że za chwilę będą wybory, mieszkańcy będą decydowali,

kogo chcą mieć za gospodarza, natomiast nie wyobrażam sobie i też patrzę tutaj na zastępcę, żebyśmy

postępowali, jako burmistrz, jako rada, jako organ, inaczej niż zawsze do tej pory, czyli siada się przy

stole z ogródkami działkowymi, ustala od początku do końca, które obszary są dla ogródków istotne,

jeżeli wszystkie to wszystkie. Myślę, że to będzie doskonały pretekst, żeby znowu usiąść przy stole z

ogródkami działkowymi, przyjrzeć się sposobowi gospodarowania i po prostu zrobić to, co będzie

najlepszym rozwiązaniem. 

Radny Waldemar Ganczarek powiedział, że do komisji rolnictwa wpłynęło pismo od rolnika. Radny

zapytał,  czy  są  nowe  ustalenia,  jak  moglibyśmy  mu  pomóc  z  rurą  betonową,  która  biegnie  z

miejscowości  Rusko.  Radny zapytał  o  więcej  informacji,  aby wiedzieli  radni,  bo  na  razie  to  jest

wałkowane, między komisjami i nie możemy pomóc w tym temacie. 

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora odpowiedział, że temat tej rury pojawił się w zeszłym roku.

Okazało się, została zamulona rura i woda z niej zaczęła wypływać na jednym z pól. Jeden z rolników

odkopał tą rurę. Okazało się, że to jest duża rura betonowa, która biegnie od strony gminy Strzegom,

dokładnie z miejscowości Rusko. Nie mamy jej zinwentaryzowanej, nie ma na żadnych mapach, nie

wiemy,  co  to  jest  za  rura,  ona  wypada  w  rowie  przy  drodze  krajowej  nr  5  w  naszej  gminie.

Zwróciliśmy się do gminy Strzegom z pytaniem, co to za rura. Oni też się do niej nie poczuwają i nie

chcą jej naprawiać. My nie możemy, bo nie mamy w swojej ewidencji i nie możemy ponosić kosztów

na  majątku,  który  nie  jest  wykazany.  Gmina  Strzegom  też  nie  ma  dokumentu,  chyba  rura  była

kładziona w latach 60. 70, nie wiemy przez kogo, czy to Spółdzielnia Rolna, czy Kopalnia odwadniała

te grunty. Zwróciliśmy się do Inspektora Nadzoru Budowlanego, że odkopaliśmy rurę, że nie ma jej na

mapach,  żeby  w swojej  dokumentacji  znalazł,  kiedy  i  kto  to  budował,  żeby  określić  właściciela.

Rolnicy radzą sobie na zasadzie poprowadzonego drenażu przez dwa pola. Woda wsiąka, ale to jest

problem. Dwa tygodnie temu wysłane zostały z naszej strony pisma do Nadzoru Budowlanego. 



Po dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. VI. Przyjęcie protokołu nr LXIV/2023 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w dniu 28 grudnia

2023r.

Przewodniczący  obrad  poinformował  Radę,  iż  protokół  był  udostępniony  do  wglądu  w Urzędzie

Miejskim w Żarowie oraz wyłożony podczas  obrad sesji,  w celu naniesienia  ewentualnych uwag.

Uwag do przedmiotowego protokołu nie było, więc Przewodniczący obrad przeszedł do głosowania, w

wyniku którego przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Protokół Nr LXIV/2023 z

sesji Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 28 grudnia 2023r. został przyjęty przez radnych Rady Miejskiej

w Żarowie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.              

                    Załącznik nr 16

Ad VIII. Zakończenie obrad LXV sesji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Żarowie oznajmił,  iż  wyczerpany został  porządek obrad,  po

czym zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w dniu 30 stycznia 2024 roku, wypowiadając formułę:

„Zamykam LXV Sesję Rady Miejskiej w Żarowie”.

…......................................                                   …..........................................
      Protokołowała:                                                               Przewodniczący Rady:


